

**PANGEMBANGAN MÉDIA VIDEO ANIMASI BERBASIS  
POWTOON PADA NGAROBAH TUJUAN  
TI KELAS III SDN 001 SUNGAI PAGAR, KEC. KAMPAR KIRI  
HILIR, KAB. KAMPAR, PROV. RIAU**

**ABSTRAK**

*Ieu panalungtikan dumasar kana hasil wawancara jeung guru di SDN 001 Sungai Pagar, nya éta kurangna ngagunakeun téknologi dina prosés diajar-ngajar, ngagunakeun média pangajaran anu can jalan kalawan éféktif. Perluna pangwangunan vidéo animasi sangkan kasulitan anu jadi halangan pikeun siswa bisa diminimalkeun. Vidéo animasi bisa dijadikeun média pangajaran anu bisa ngaronjatkeun motivasi diajar siswa lantaran eusina kartun-kartun anu matak pikaseurieun. Ieu panalungtikan ngagunakeun pamekaran modél ADDIE anu ngawengku tahapan Analisis, Desain, Pangwangunan, Implementasi jeung Evaluasi. Ieu panalungtikan dilaksanakeun ngan nepi ka tahap Pangwangunan. Hasil panalungtikan anu geus dilaksanakeun ku panalungtik nyaéta pangwangunan média vidéo animasi dumasar kana powtoon dina matéri ngarobah wangun objék. Kualitas vidéo animasi dumasar kana powtoon dina matéri ngarobah wangun objék valid pisan dumasar kana aspék penampilan, aspék program, aspék pédagogik jeung aspék eusi kalawan rata-rata skor 3,89. Dina uji coba vidéo animasi meunang peunteun anu saé pisan kalayan rata-rata peunteun 3,82, tuluy Ho ditolak sarta Ha ditarima. Palaksanaan parobahan matéri pangajaran wangun obyék di kelas IIIB SDN 001 Sungai Pagar ngagunakeun vidéo animasi dumasar kana powtoon lumangsung kalawan hadé. Dina pangajaran, siswa merhatikeun matéri pangajaran tur turutan paréntah anu ditepikeun ku guru lantaran vidéo animasi dumasar kana powtoon nampilkeun gambar jeung karakter animasi anu narik perhatian siswa. Pamakéan vidéo animasi dumasar kana powtoon dinyatakeun éféktif, hal ieu dumasar kana hasil uji t anu nuduhkeun rata-rata peunteun pre test 42,00 jeung rata-rata post test 66,50. Ku cara éta, rata-rata peunteun sanggeus ngalaksanakeun pangajaran ngagunakeun vidéo animasi berbasis powtoon leuwih gedé dibandingkeun saméméh ngagunakeun vidéo animasi berbasis powtoon.*

*Kecap Pamageuh: Parobahan Wangun Objék, Vidéo Animasi, Powtoon*